
Vážená pane  řediteli 
 
Chtěla bych se Vás zeptat na pár otázek z pozice dřívějšího zastupitele města 
Hanušovice, jelikož jsem zaznamenala Vaše vystoupení ze zastupitelstva. 
 

1. Probíhalo jednání zastupitelstva ve volebním období, kde jste byl zvolen 
i Vy 2018 - 2022 v nekonfliktní atmosféře a vládla mezi jednotlivými 
zastupiteli dostatečná  kolegialita či nikoliv? 

 
Je to relativní. Je to určitý obraz – průřez celé naší společnosti, vztahů mezi námi. 
Někdy to bylo lepší jindy horší. Možná na začátku tohoto volebního období tam bylo 
spíše více emocí. Někdo mohl mít pocit zklamání, někdo pocit, že to teď zachrání. 
 

2. Na druhou stranu vzhledem rovněž kvůli spíše dobrovolnicko-
amatérskému pojetí role zastupitelů, domníváte se, že se projevuje 
schopnost kritické analýzy na nižší schopnosti jednotlivých řešených 
problémů a omezené možnosti strategického plánování či docházelo 
k zásahu Vámi jako opozice? 

 
Souhlas s názvem dobrovolnicko-amatérské pojetí role zastupitele. To mám pocit, že 
byla je a bude v tomto uspořádání nezávisle na tom kdo volby vyhraje. Pojem opozice 
v místní úrovni neberu, spíše je to oboustranného učení se dialogu a o tom, jak to pak 
funguje. Z počátku jakéhokoliv volebního období je to jednoznačný poměr sil 
vítězného bloku a zbytku – např. máme 15 zastupitelů a ke schválení je potřeba 
většina, tak je to jednoduché 9 ku 6 a je odhlasováno. Ale ke konci volebního období 
většinou ta většina zjistí, že potřebuje komunikovat i s tím zbytkem a potřebuje na 
závažná rozhodnutí podporu zbytku – 6. 
 

3. Jak vnímáte to, proč lidi volili pana Marek Kostku? Chtěli změnu? 
Myslíte, že viděli částečně ten „koloběžkový“ úspěch? Z voleb je patrné, 
že Marek Kostka dostal méně hlasů než Ivana Vokurková, proč tedy 
zastupitelstvo přistoupilo ke zvolení právě Marka Kostky jako starosty? 
 

To je otázka, jak se na to podíváme. Podle mě nejde jednoznačně určit proč? Je to 
více souvislostí, které jsou propojeny – hlasovalo více mladých, tradiční strany neměli 
žádnou kandidátku, takže ty lidi nevolili, protože neměli koho, dále neinformovanost 
o kandidátech, volební kampaň některého sdružení trošku připomínala americký styl 
v superlativech, atd. No a na základě tohoto se zvolil starosta – viz odpověď bod 
2 výše. 
 

4. Jak vnímáte urbanistickou vizi rozvoje města Hanušovice, zdá se Vám to 
býti reálné z pohledu možnosti financování a či z pohledu kritiky je to 
spíše takové megalomanské pojetí? 

 
Urbanistická vize je velice zajímavá, ale podle mě je potřeba propojit zkušenosti co 
bylo, co chceme, jak to bylo, jak to chceme, máme na to? Jsme schopni a ochotni se 
společně domluvit, nebo je to jen sen, který nevidí souvislosti a nevydrží, sám 
zapadne. To ukáže čas a další volby. Jinak opět viz odpověď bod 2 výše. 
 



5. To co píše starosta v jednom z úvodníků Hanušovických novin, že už to 
nikdy nebude město průmyslu, myslíte si, že to je pravda? Každopádně 
může to být něco jiného než město průmyslu? Co si o tom myslíte? 

 
V dnešním globalizovaném světě je čím dál tím větší provázanost všeho se vším, a to 
co fungovalo před 30 roky je dnes úplně jinak. To se těžko změní, spíš to bude asi 
výzva pro nás, co vlastně je pro nás zde žijící možné, co můžeme z tohoto místa 
udělat. Určitě asi není reálné návrat toho co tady bylo – Zetor, Moravolen, atd. Světu 
vládne Čína svým potenciálem, kapitálem. Co tady bude nevím, protože v současnosti 
máme možnost zažít to, že opravdu nevíme, co tu bude až skončí pandemie. Určitě 
bych rád, aby tady zůstala taková krásná příroda i když z toho se člověk nenají. 
 

6. A poslední otázka. Proč jste ze zastupitelstva odešel?  Vaše účast 
v zastupitelstvu totiž sahá do několika předchozích volebních období. 

 
Je pravda, že v zastupitelstvu jsem dlouho od roku 1994. Jsem za to období rád, 
protože jsem poznal mnoho lidí, zastupitelů a několik starostů – p. Zmeškala, 
p. Malcharczika, paní Vokurkovou a nakonec pana Kostku. Protože to je opravdu 
dlouhé období tak jsem si začal klást otázku kdy chci skončit, protože časově je to 
docela náročné. Nakonec mé rozhodnutí skončit v zastupitelstvu vyřešily zdravotní 
problémy, díky kterým jsem si musel uspořádat priority v životě. 
 
 

7. Chtěl by jste ještě doplnit něco závěrem? 
Ne, děkuji. 
 
 
Děkuji. 
 


